
 

 

JETRO / Türkiye – Japonya İş Forumu  

“Gelecek Yüz Yılda Yeni İş Birlikleri” 

5 Eylül 2023, Hilton İstanbul Bosphorus 

 

Ticaret Bakanımız Sn. Prof. Dr. Ömer Bolat, 

Japonya Ekonomi, Ticaret ve Sanayi Bakanı Sn. Yasutoshi 

Nishimura, 

Değerli Başkanlar, 

İş Konseyi Başkanımız Sn. Oğulcan Kemal Sagun, 

İş Dünyamızın Değerli Temsilcileri, 

 

“Doğan Güneşin Ülkesi” anlamına gelen, uzaktaki dostumuz 

Japonya’nın değerli bakanını ve iş dünyası temsilcilerini ülkemizde 

ağırlamaktan büyük memnuniyet duyuyor, izleri şahsım ve Dış Ekonomik 

İlişkiler Kurulu – DEİK adına sizleri saygıyla selamlıyorum. 

Sözlerime başlamadan önce, JETRO İstanbul ofisinin 60. 

yıldönümünü kutlamak isterim. Bu yıl Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 

da 100. yıldönümü. Böylesine önemli bir zamanda bir araya gelmeyi 

anlamlı buluyorum. 

Devamla, Şubat ayında Kahramanmaraş depremleri sonrası gerek 

kurtarma ekipleri, gerek insani yardımlarıyla ülkemizin yaralarını sarmada 



 

 

bize destek olan Japon dostlarımıza teşekkürlerimizi yinelemek istiyorum. 

Geçmişte olduğu gibi, gelecekte de Türkiye ve Japonya dostluğu güçlü bir 

şekilde devam edecektir. 

Ekonomik ilişkilerimize gelince, Türkiye, Japonya ile dış ticaretinde 

net ithalatçı konumunda. Ülkeyle 5,5 milyar $’lık bir ticaret hacmimiz var. 

Bu rakam elbette potansiyelimizi yansıtmıyor, en kısa zamanda dengeli bir 

şekilde yükseltmemiz gerektiğine inanıyorum. Ayrıca ticaretin de ötesinde 

her iki ülkenin iş insanlarının ortak yatırımlara, projelere girişmesini de en 

az ticaret kadar önemsediğimi ifade etmek istiyorum. Bunu 

gerçekleştirmek için liderlerimizin de desteğiyle, en büyük sorumluluk 

bizlere, iş dünyasına düşüyor. 

Bu noktada, iki ülke arasındaki ekonomik iş birliklerimizi geliştirmek 

için bazı hususları kısaca paylaşayım: 

 İş dünyası olarak, Türkiye ve Japonya arasındaki Ekonomik Ortaklık 

Anlaşmasının imzalanması için müzakerelerin tamamlanmasını 

bekliyoruz. Bu anlaşma gerek ikili ticaret açısından, daha dengeli bir 

yapıya ulaşmamıza gerekse de üçüncü ülkelere yönelik iş birlikleri 

geliştirmek açısından karşılıklı fayda sağlayacaktır. 

 2013 yılında imzalanan “stratejik ortaklık belgesi” ortak hedeflerimizi 

ortaya koyuyor ve gelecek dönemde atılacak ortak adımlar için 

önemli bir gösterge. Türkiye’nin “Yeniden Asya Girişimi” ve 

Japonya’nın “Serbest ve Açık Indo-Pasifik” stratejisi örtüşen 

vizyonlara sahip.  Türkiye ve Japonya iş birliği bölgesel ve küresel 

ortaklıkları ileriye taşımak için önemli bir potansiyel sunuyor. 



 

 

 Japonya ile ticaretimizde öne çıkan çelik ürünler konusunda karbon 

yoğun üretim teknolojilerine sahip Türkiye, ABD ile birlikte dünyanın 

en düşük emisyonla çelik üreten ülkeler arasında yer alıyor. “Yeşil 

Dönüşüm” politikası kapsamında Sınırda Karbon Düzenleme 

Mekanizması (SKDM) konusunda Türkiye’nin Japonya ve Avrupa 

arasında bir köprü görevi görebileceğine inanıyoruz.  

 Büyük firmalarımız güçlü bir adaptasyon gücüne sahip. Ancak 

KOBİ’lerin desteklenmesi AB ile Yeşil Mutabakat kapsamında 

önemli. Bu kapsamda SME’S Incientives (KOBİ Teşvikleri) projesi 

AB tarafından gerçekleştirilecek. Bu husus ülkemizde KOBİ’lerin 

gelişimi için önem arz ediyor. Sizlerle hem KOBİ’lerin desteklenmesi 

hem de finansman imkânlarından faydalanma gibi konularda el ele 

yürüyebiliriz. 

 Diğer yandan, sağlık turizmi konusunda daha çok iş birliği 

yapmalıyız. Bunun somut bir örneğini Japonya ile birlikte biz 

geçtiğimiz yıllarda İstanbul’da Başakşehir Çam ve Sakura Şehir 

Hastanesi projesinde gerçekleştirdik. Ama sadece bununla sınırlı 

kalmayacak iş birliklerinin önemli olduğu kanaatindeyim. 

 Karşılıklı turizm ilişkilerimizi derinleştirmek, her iki ülkede daha fazla 

turizm farkındalığı yaratabilmek faydalı olacaktır. Sağlık turizminin 

yanı sıra; gastroturizm, kültür turizmi, yaz turizmi gibi farklı 

alanlardaki potansiyelleri daha yoğun bir çalışma ile anlatmak 

yerinde olacaktır.  

 Öte yandan,  yenilenebilir enerji, girişimcilik, otomotiv ve tedarik 

sanayi, savunma sanayi, salgın sonrası artan dijital dönüşüm gibi 



 

 

daha çeşitli, katma değeri yüksek sektörlerde de Türkiye-Japonya 

ortaklıklarının, yatırımların artmasını arzu ediyoruz. Japon 

yatırımcıları, Türkiye’nin taşıdığı büyük potansiyeli avantaja 

çevirmeye ve Türkiye’ye daha çok yatırım yapmaya davet ediyorum. 

 Bunlara ilaveten, bilgi ve networkun özellikle günümüz dünyasında 

ne kadar önemli olduğu malum. DEİK ailemizin tüm dünyaya 

yayılmış 152 İş Konseyine ait networkünü, ve özellikle ülkedeki 

yatırımlarımızın büyük bir kısmını temsil eden Türkiye-Japonya İş 

Konseyimizin gücünü Japon dostlarımızla birlikte paylaşmaya her 

zaman hazırız. Türkiye’de faaliyeti bulunan Japon firmalarımızı, 

Japon dostlarımızı DEİK’te görmek çalışmalarımızı daha büyük bir 

motivasyonla ileriye taşımamızı sağlayacaktır. 

 Son olarak iki ülke arasındaki ticari ve yatırım ilişkilerinin daha da 

geliştirilmesi için bu tür yuvarlak masa toplantıları, iş forumları ve 

karşılıklı heyet ziyaretlerinin önümüzdeki dönemde de daha sık 

yapılmasının her iki ülke için daha etkili sonuçlar getireceğini ifade 

etmek istiyorum. Bu kapsamda birçoğunuzun haberdar olduğunu 

düşündüğüm 10 Ekim’de İzmir’de gerçekleştirilecek DEİK – 

Keidanren Türkiye-Japonya İş Konseyi Ortak Toplantısında da 

sizlerle bir arada olmaktan mutluluk duyacağız. Sayın Bakanımızı bu 

organizasyonda da tekrar aramızda görmekten mutluluk duyarız. 

Sözlerime bir Japon atasözüyle son vermek istiyorum. Japon 

dostlarımız, “Planlamaya ayrılan 10 dakika, uygulamada 1 saat 

kazandırır” diyorlar.  

Umuyorum ki bu forum, iki ülke arasındaki ticari ve yatırım 

ilişkilerimizi sistematik bir şekilde geliştirmek üzere yapacağımız 



 

 

uygulamaların bir planlaması mahiyetinde olmuştur. Ekonomik 

ilişkilerimizi gerçekleştirmek üzere JETRO, karşı kanat kuruluşumuz 

Keidanren, burada yer alan oda başkanlarımız ve diğer tüm ilgili kurum ve 

kuruluşlar ile iş birliğine hazırız. 

Bu duygularla, başta Ticaret Bakanımız Sn. Prof. Dr. Ömer Bolat, 

Japonya Ekonomi, Ticaret ve Sanayi Bakanı Sn. Yasutoshi Nishimura ve 

Başkanlarımız olmak üzere programı düzenleyen JETRO’ya ve emeği 

geçen herkese teşekkür ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 

 
 
 
 


